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Geachte mevrouw van der Meer, 

Ik heb uw brief aangaande uw zorgen rondom de tekorten op jeugdzorg 
ontvangen. Meerdere gemeenten hebben mij een vergeiijkbare brief gestuurd. 
Hierin worden verschillende vraagstukken benoemd waaronder de toereikendheid 
van het budget in aigemene zin, risicoverdeling ¡n relatie tot 
verantwoordelijkheden en de inspanningen die gemeenten al leveren. Mijn reactie 
in deze brief is opgesteld naar aanleiding van alle ontvangen brieven en gaat in op 
de verschillende vraagstukken. 

Het jeugdstelsel is een decentraal stelsel, waarvoor we gezamenlijk 
verantwoordelijkheid dragen. Ik ben mij bewust van de grote uitdagingen op het 
terrein van jeugdzorg (inhoudelijk, organisatorisch, financieel) en dat in 
verschillende gemeenten moeilijke keuzes gemaakt moeten worden om tot een 
sluitende begroting te komen. Ik heb dat zelf als wethouder in Rotterdam ook 
ervaren. Het realiseren van verbeteringen in het jeugdstelsel en tegelijkertijd ook 
toewerken naar een meer houdbaar jeugdstelsel is belangrijk en de reden dat we 
met elkaar een Hervormingsagenda hebben afgesproken die zowel maatregelen 
als een financieel kader omvat. 

Uit onderzoek is naar voren gekomen dat de jeugdzorguitgaven ook in 2023 en 
2024 (prognose) stijgen. De verdere stijging in de uitgaven aan jeugdzorg zijn des 
te meer reden om goed met elkaar in gesprek te blijven en te bezien wat nodig is 
met elkaar beter grip te krijgen op het stelsel en ook de inhoudelijke 
verbeteringen te realiseren. 

Zoals ook ¡n de Hervormingsagenda afgesproken heeft een onafhankelìjke 
Deskundigencommissie eind januari 2025 advies gegeven over de uitvoering van 
de agenda in relatie tot de uitgavenontwikkeling. Het advies van de 
deskundigencommissie is zwaarwegend; het is voor het kabinet niet de vraag óf 
opvolging aan de adviezen van de deskundigencommissie wordt gegeven, maar 
hoe precies.1  In het overhedenoverleg van 17 maart jl. is de afspraak om recht te 
doen aan de uitkomsten van het advies van de commissie- Van Ark (niet of, maar 
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hoe) opnieuw bekrachtigd. Hierbij geldt conform artikel 108 lid 3 Gemeentewet 
als uitgangspunt dat voor medebewindstaken adequate middelen beschikbaar 
dienen te zijn. Bovendien is daarbij de wens gedeeld door het Rijk en de 
gemeenten om de jeugdzorg voor de toekomst houdbaar en beheersbaar te 
maken. 
Tegelijkertijd is geconstateerd dat het kabinet het proces van besluitvorming in 
het kader van de voorjaarsnota nog niet heeft afgerond en dat nog een aantal 
punten in het kader van de jeugdzorg echt uitwerking behoeft. 
Deze uitwerking is onderdeel van lopende gesprekken met de Vereniging 
Nederlandse Gemeenten. Daarnaast bespreek ik de uitwerking ook met cliënten, 
professionals en aanbieders 

In de tussentijd hoeven gemeenten niet stil te zitten. Ik ben verheugd te lezen dat 
sommige van u reeds actief zijn met aanvullende maatregelen en de 
verantwoordelijkheid pakt met actief beleid om de stijgende jeugdzorgkosten te 
beteugelen. Bijvoorbeeld met de inzet op bewezen effectieve preventieve 
interventies gericht op de maatschappelijk meest kostbare problemen, stevige 
wijkteams en inzet van collectieve vrij toegankeiijke voorzieningen voorliggend 
aan individueel maatwerk. 

Tot slot, ik erken de problemen die we nu zien in de jeugdzorg. Zoals in deze brief 
aangegeven ben en blijf ík bezig met partijen om de jeugdzorg voor de toekomst 
houdbaar en beheersbaar te maken en ieders verantwoordelijkheid daarin van 
Rijk, tot gemeenten tot zorgaanbieders. Alleen samen kunnen we komen tot een 
goede, passende en financieel houdbare jeugdzorg. 

Hoogachtend, 
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